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Dotyczy: współpracy w zakresie wystawiania recept. 
 
Szanowna Pani Prezes, 
 
w imieniu Członków Kieleckiej Okręgowej Izby Aptekarskiej zwracamy się z prośbą o podjęcie 
współpracy w celu opracowania jednolitego sposobu wystawiania recept. 
 
Od 1 listopada 2023 r. obowiązują przepisy ustawy [1], zgodnie z którymi w przypadku recepty  
z rocznym terminem realizacji farmaceuta może wydać pacjentowi ilość leku na maksymalnie 120 
dni stosowania, a kolejna realizacja może nastąpić po trzech czwartych  tego okresu czyli dopiero 
po 90 dniach. 
 
Najpóźniej od 1 marca 2024 r. obliczenia ilości produktu leczniczego przeznaczonego do wydania 
pacjentowi dokonywać będzie system teleinformatyczny [2] jednak do tego czasu obowiązek ten 
spoczywać będzie na farmaceutach. 
 
Po miesiącu obowiązywania przepisu możemy stwierdzić, że konieczność każdorazowego 
obliczania ilości leku jaki należy wydać z apteki jest uciążliwy zarówno dla nas – farmaceutów,  
dla pacjentów, ale również dla lekarzy. 
Do Kieleckiej Okręgowej Izby Aptekarskiej docierają informacje o rozmowach telefonicznych 
jakie przeprowadzają farmaceuci i lekarze którzy mają wiele wątpliwości co do jasności 
obowiązujących przepisów i wskazują na problemy podczas wystawiania recept na dłuższe okresy 
stosowania. 
 
Problemy z wystawianiem i realizacją recept z prawidłową ilością leków biorą się m.in.: 

 Z występowaniem różnych wielkości opakowań tego samego leku; 
 Ze wskazania na recepcie dawkowania utrudniającego wydanie choćby jednego 

opakowania leku; 
 Z występowaniem wielkości opakowań leku, które nie pozwalają na pełne 120 dni kuracji. 



 
 
Zwracamy się z prośbą by wypracować wspólne rozwiązanie ułatwiające wystawianie i realizację 
recept,  do czasu wejścia w życie systemu teleinformatycznego, który przejmie zadania 
prowadzenia obliczeń potrzebnej ilości leku jaką należy wydać pacjentowi. 
 
Pamiętając, że najważniejsze jest dobro pacjenta powinniśmy szukać rozwiązania, które będzie 
najdogodniejsze dla niego i pozwoli mu wykupić odpowiednią ilość leku potrzebną do zachowania 
ciągłości terapii. 
 
Czas, który farmaceuta mógłby poświęcić na edukację pacjenta lub wyjaśnienie wątpliwości 
dotyczących produktów leczniczych, obecnie musi przeznaczyć do obliczenia ilości produktu 
leczniczego przeznaczonego do wydania pacjentowi osobno dla każdego z preparatów 
zaordynowanych przez lekarza.  
 
Dlatego zwracamy się z apelem by do czasu pojawienia się systemu automatycznie obliczającego 
potrzebną ilość leku lub zmiany przepisów,  lekarze wystawiali recepty na maksymalnie 4 
miesiące. 
 

  Z wyrazami szacunku 
          Prezes KORA 
mgr farm.  Radosław Wesołek 
 

 
 
 
 

 
Podstawa prawna: 
[1] ustawa o zmianie ustawy o refundacji leków, środków spożywczych specjalnego przeznaczenia 
żywieniowego oraz wyrobów medycznych oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. 2023 poz. 1938) 
[2] art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 28 kwietnia 2011 r. o systemie informacji w ochronie zdrowia 
 

 
 

 


